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Geachte mevrouw Daalder,  
 
Op 7 maart 2023 heeft het college de concept-bestuurlijke brief van de Rekenkamer Metropool 
Amsterdam over het Opvolgingsonderzoek ontvangen. Het college bedankt de rekenkamer voor 
de brief en de 3 aandachtspunten die de rekenkamer geeft. Hierbij ontvangt u de bestuurlijke 
reactie van het college op de brief.  
 
De centrale onderzoeksvraag luidt als volgt: “In welke mate is uitvoering gegeven aan de besluiten 
die de raad heeft genomen bij de aanbevelingen van de rekenkamer?” 
 
Sinds juni 2020 is in het raadsbesluit dat de gemeenteraad neemt bij een rekenkamerrapport 
standaard opgenomen dat de raad aan het college vraagt om: 

• een plan van aanpak te maken voor de opvolging van de door de raad overgenomen 
aanbevelingen en dit plan van aanpak binnen een half jaar aan te bieden aan de 
gemeenteraad; 

• te rapporteren over de resultaten als de aanbevelingen zijn uitgevoerd; 
• jaarlijks tussentijds te rapporteren over de stand van zaken van de uitvoering van de 

aanbevelingen als dit langer dan een jaar duurt. 
 
De hoofdconclusie van de rekenkamer is dat ‘de uitvoering van de raadsbesluiten die betrekking 
hebben op aanbevelingen uit rekenkamerrapporten veelal ontoereikend is’. Er zijn vaak geen 
plannen van aanpak gemaakt en aangeboden. De gemeenteraad ontvangt hiernaast weinig 
systematische voortgangsinformatie.  
 



 

 

Gemeente Amsterdam Datum 11 april 2023 
Pagina 2 van 3 

Een routebeschrijving vindt u op amsterdam.nl 

De rekenkamer geeft op basis van het onderzoek aandachtspunten mee voor het college en de 
gemeenteraad waarmee de raad de naleving van de bestaande afspraken beter kan monitoren en 
waarmee de raad en het college de bestaande afspraken eventueel kunnen aanscherpen. 
 
De rekenkamer wijst er daarbij op dat vanaf 1 januari 2023 in de Gemeentewet artikel 185a van 
kracht is waarin is vastgelegd dat het college de raad jaarlijks een overzicht zendt van de aan het 
college gedane voorstellen van de rekenkamer, vergezeld van zijn standpunt daaromtrent en van 
de wijze waarop aan de voorstellen vervolg is gegeven. 
 
Algemene reactie  
Het college is van mening dat de systematiek voor het informeren van de raad over de opvolging 
van de aanbevelingen van de rekenkamer naar aanleiding van het besluit van juni 2020 is 
verbeterd maar erkent tevens dat verdere verbeteringen mogelijk zijn en wil zich daar ook voor 
inspannen. Het advies van de rekenkamer geeft daarvoor goede handvatten. Het college gaat 
graag nader in gesprek met de rekenkamer en de raad over een effectieve invulling van de 
aandachtspunten van de rekenkamer en zal daarover uiterlijk bij de begroting 2024 rapporteren. 
 
De bestuurlijke reactie van het college op de aandachtspunten wordt hieronder gegeven.  
 
Aandachtspunt 1: Invulling jaarlijkse verantwoording over de opvolging van aanbevelingen 
In het licht van de Wet versterking decentrale rekenkamers is het belangrijk dat de gemeenteraad – 
samen met het college en de decentrale rekenkamer – nadenkt over hoe zij in de toekomst 
geïnformeerd wil worden over de opvolging van de rekenkameraanbevelingen en dat afspraken 
hierover worden vastgelegd. Dit is ook in lijn met het eerdere advies van de Enquêtecommissie 
Financiële functie Amsterdam 2002-2014 om in het gemeentelijk jaarverslag een overzicht op te 
nemen waarin de opvolging van de aanbevelingen van de Rekeningencommissie, ACAM en de 
Rekenkamer Amsterdam inzichtelijk gemaakt worden. De aanbevelingen van de Rekenkamer 
Amsterdam ontbreken nu nog in het overzicht Voortgang aanbevelingen van de 
rekeningencommissie, ACAM en Rekenkamer in het gemeentelijk jaarverslag. 
 
Aandachtspunt 2: Inzet van de termijnagenda voor plan van aanpak en voortgangsrapportage 
De gemeenteraad heeft voor alle rapporten een raadsbesluit genomen waarin het college gevraagd 
wordt om binnen een half jaar een plan van aanpak op te stellen voor de overgenomen aanbevelingen 
en jaarlijks te rapporteren over de resultaten van de uitvoering van de aanbevelingen. Hoewel wij voor 
dit onderzoek niet het monitoringsysteem van de raadscommissies of de gemeenteraad hebben 
onderzocht, blijkt uit de onderzoeksresultaten dat de naleving van de afspraken voor het indienen van 
plannen van aanpak en voortgangsrapportages verbetering behoeft. Via de termijnagenda zou de 
raad erop kunnen toezien dat plannen van aanpak en voortgangsrapportages conform het 
raadsbesluit worden toegezonden 
 
Reactie college: Het college zal jaarlijks de raad informeren over de opvolging van de 
aanbevelingen van de rekenkamer zoals voorgeschreven in het nieuwe artikel 185a van de 
Gemeentewet. Over de vorm hiervan gaat het college graag verder in gesprek met de 
rekenkamer, het presidium van de raad en de griffie. Of de raad daarnaast de voortgang via de 
termijnagenda wil volgen kan dan ook worden besproken.  
 
Het afgelopen jaar is er een nieuw risicomanagement systeem door de gemeente in gebruik 
genomen. Naast de risicomanagementfunctionaliteiten wordt er vanaf het derde kwartaal 2023 
ook een integraal overzicht van de aanbevelingen bijgehouden. Dit betreft de aanbevelingen van 



 

 

Gemeente Amsterdam Datum 11 april 2023 
Pagina 3 van 3 

Een routebeschrijving vindt u op amsterdam.nl 

de ACAM, de rekeningencommissie van de raad en ook de rekenkamer. Het overzicht is inclusief 
de actuele status van de opvolging. Dit nieuwe systeem kan behulpzaam zijn bij het opstellen van 
de rapportage van het college aan de raad. 
 
Aandachtspunt 3: Standaardelementen om de basiskwaliteit te borgen 
De aangeboden plannen van aanpak en voortgangsrapportages waren tot nu erg divers, omdat er 
geen afspraken zijn gemaakt over de vorm en/of inhoud. Doordat plannen van aanpak en 
voortgangsrapportages soms onderdeel zijn van nota’s en rapportages van andere lopende trajecten, 
is de navolgbaarheid ervan lastig. Plannen van aanpak en rapportages geven hierdoor niet altijd 
systematisch inzicht in de stand van zaken van alle door de gemeenteraad overgenomen 
aanbevelingen. Het kwaliteitsaspect is misschien niet voldoende nadrukkelijk beschreven in eerdere 
afspraken. Het hanteren van een vast format kan de algemene kwaliteit van de stukken verhogen, 
omdat dit voor het college duidelijker zal maken wat er van hem verwacht wordt. Meer eenduidigheid 
in de stukken helpt de gemeenteraad ook in zijn controlerende taak. De afspraken over de 
concreetheid van de bestuurlijke reactie (red. oktober 2020) zouden geëxtrapoleerd kunnen worden in 
minimale eisen voor het plan van aanpak. Voor elke aanbeveling zouden de volgende vragen moeten 
worden beantwoord:  

 Wat is de aanbeveling?  
 Hoe zal aan deze aanbeveling uitvoering worden gegeven?  
 Wanneer zullen die werkzaamheden zijn afgerond?  
 Op welke wijze en wanneer wordt de gemeenteraad hierover geïnformeerd?  

 
Reactie college: Het college zegt toe deze vragen op te nemen in de plannen van aanpak die door 
het college worden voorgelegd aan de raad.  
 
 
 
Hoogachtend, 
Namens het college van burgemeesters en wethouders van de gemeente Amsterdam, 

 
 
 
 
 
 
 
 

Hester van Buren 
Wethouder Financiën 
 


